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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.5.2023 

 Protokół  

LV Sesja Rady Gminy w dniu 29 maja 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 29 maja 2023 r. o godz. 08:00, a 

zakończono o godz. 09:51 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Kamila Kołacka 

8. Paweł Kurpik 

9. Zbigniew Łyszczarz 

10. Michał Marciniak 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

 

1. Michał Maliński 
2. Bartłomiej Mieloch 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

3. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

4. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Marcin Baraniak, kierownik Referatu inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

6. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

7. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie) 

8. Magdalena Haberland, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

9. Beata Świt, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

10. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Wójt Gminy 

Zaniemyśl Panią Justynę Dąbrowską, witam naszego radcę prawnego Panią Aleksandrę 

Kupczyk-Zajączkowską, witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam 

kierowników referatów organizacyjnych Urzędu Gminy, a także wszystkich mieszkańców 

obserwujących sesję Rady Gminy w Internecie, Drodzy Państwo na samym początku 

Informacja RODO, na, przed drzwiami naszej sali Gminnego Ośrodka Kultury wywieszona 

informacja, każdy kto uczestniczy w sesji jest zobowiązany zapoznać się z tym, ewentualnie 

poddać regułom, które obowiązującej przy nagrywaniu i udzielaniu głosu 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

w sesji uczestniczy 13 Radnych co jest liczbą wystarczającą do podejmowania prawomocnych 

uchwał 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Apel w sprawie dofinansowania rewitalizacji Średzkiej Kolei Powiatowej. 
8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030+; 
2) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zaniemyśl na rok 2023”; 
3) w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu; 
4) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 
5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Panią Wójt to zajęcie głosu i przedstawienie informacji 
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, informacje zacznę od zmian w 

budżecie, było tylko, w okresie międzysesyjnym było jedno zarządzenie zmieniające budżet z 

dnia 19 maja, w którym dokonano przeniesień wydatków między paragrafami zabezpieczając 

dodatkowe środki w kwocie 2000 zł na zwroty nienależnie pobranych świadczeń, które po 

wpłacie przez zobowiązanych należy przekazać do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, 

dnia 22 maja wydałam zarządzenie w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie ruchomości w 

postaci aportu do Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

z siedzibą w Zaniemyślu to jest samochód pożarniczy i właśnie o to chodzi o samochód 

pożarniczy, również 22 maja zostało wydane zarządzenie o dobrowolnym umorzeniu 

udziałów w spółce WCR Spółka z o.o. w Jarocinie, również 22 maja zostało podpisane, zostały 

wykonane wszelkie formalności związane z umorzeniem tych udziałów, informacje w 

zakresie organizacji Referatu Organizacyjnego, współpraca z organizacjami, w odpowiedzi na 

ogłoszone konkursy dla organizacji pozarządowych odpowiednio wpłynęło, w zakresie 

kultury sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego jedna oferta, w zakresie 

turystyki i krajoznawstwa jedna oferta, w zakresie ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony 

dziedzictwa przyrodniczego nie wpłynęła żadna oferta, w najbliższych dniach komisja 

konkursowa oceni formalnie i merytorycznie oferty, promocja Gminy, rozpoczęła się akcja 

informacyjna dotycząca przyjęcia przez Zaniemyśl statusu miasta, bieżące rozpowszechnianie 

materiałów informacyjnych, ulotki, plakaty, materiał informacyjny na stronie w zakładce 

Prawa miejskie, planuje się przeprowadzenie debat oksfordzkich w szkołach podstawowych 

dla uczniów siódmych i ósmych klas, debata oksfordzka to formalny rodzaj dyskusji, w której 

dwie strony próbują obalić lub obronić tezę, daje to pełne spektrum argumentów oraz 

ogromną wartość merytoryczną, debatowanie wpisuje się w rozwijanie kompetencji 

przyszłości, krytycznego myślenia, kooperacji, komunikacji, kreatywności, mamy też nadzieję, 

że przyczyni się do dyskusji w domach naszych mieszkańców, serdecznie zapraszamy również 

na spotkanie z Wójtem, który odbędzie się 12 czerwca w sali Gminnego Ośrodka Kultury o 

17:00, przedmiotem spotkania poza rozmową na temat uzyskania statusu miasta przez 

Zaniemyśl będzie również nowa koncepcja na Plac Berwińskiego, gościem będzie projektant 

tego rozwiązania, drugi rajd rowerowy z cyklu zaniemyskie rowerowe odbędzie się 10 

czerwca, start i meta będą przy świetlicy wiejskiej w Zwoli, szczegóły będą dostępne wkrótce 

na stronie internetowej i w aplikacji Aktywne Miasta, z tego co wiem trasa będzie miała 

około 25 km, km i zapraszamy serdecznie, dnia 21 maja zakończył się trening rowerowy 

stolicy Polski, od 1 czerwca rusza rywalizacja główna, która potrwa zaledwie miesiąc, w 

treningu dla Zaniemyśla cykliści pokonali ponad 9500 km co uplasowało nas w połowie listy 

rankingowej, szczegóły czerwcowej rywalizacji będą dostępne już wkrótce na stronie 

internetowej Gminy, dodatkowe informacje z zakresu Programu Czyste Powietrze, osoby 

zainteresowane dotacją z Programu Czyste Powietrze dla domów jednorodzinnych przy 

wymianie pieca, stolarki okiennej, drzwiowej, termomodernizacji mogą skorzystać z usługi 

pomocy wypełnienia wniosku w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, materiał informacyjny dostępny 

jest również na stronie Gminy w zakładce Czyste powietrze i teraz Referat Gospodarki 



str. 4 
 

Nieruchomościami, w okresie międzysesyjnym podpisałam następujące zarządzenia, 

zarządzenie nr 638 z dnia 25 maja w sprawie użyczenia Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Zaniemyślu jednego garażu przy budynku OPS w Łęknie, w zarządzeniu nr 639 z dnia 25 maja 

w sprawie ogłoszenia o terminie przetargu ustnego ograniczonego dotyczy dzierżawy części 

działki gruntu o numerze ewidencyjnym 83/4 obręb ewidencyjny Lubonieczek, na początku 

maja Gmina Zaniemyśl uzupełniła brakujące sadzonki lipy drobnolistnej w ilości 33 sztuk przy 

drodze Płaczki-Śnieciska oraz skradzione paliki podtrzymujące drzewka w ilości 450 sztuk, 

proszę o uszanowanie nowych nasadzeń drzew, a także niestety informuję, że śledztwo w 

sprawie ich kradzieży zostało przez Komendę Powiatową Policji w Środzie Wielkopolskiej 

umorzone, sprawca kradzieży nie został wykryty, ustaliliśmy również, że przycięcie gminnych 

drzew przy ulicy Spacerowej w Jeziorach Małych nastąpiło przez osobę fizyczną i wyłącznie z 

jej inicjatywy, Gmina poinstruowała tą osobę o konieczności zaniechania tych działań w 

przyszłości, kolejne informacje z obszaru inwestycji, w dniu 16 maja podpisana została 

umowa na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych z wykonawcą JG-

BUD Jan Grzybowski z Daszewic na kwotę 3444000 zł, tutaj przypomnę, że jest to inwestycja 

dofinansowana w 95% z Polskiego Ładu, 5% stanowią środki własne Gminy, w trakcie 

realizacji zadania naprawy nawierzchni dróg polegających na profilowaniu dróg gminnych o 

nawierzchni gruntowej, zadanie zostanie wykonane przez firmę PUH Cynk Sosnowiec na 

kwotę 73062 zł, termin wykonania zadania do dnia 9 czerwca, realizowano pomiary 

widoczności oraz natężenie ruchu na drogach gminnych przy przejazdach kolejowych na 

terenie Gminy Zaniemyśl przez firmę RTM Marcin Kita z siedzibą w Młynki Kraśnickie, to jest, 

zadanie kosztowało 1107 zł, trwają prace budowlane na terenie Skateparku Zaniemyśl, 

obecnie realizowane są prace przygotowawcze do montażu urządzeń, mamy już wylaną 

płytę, jest zrobione dojście, z tego co wiem wykonawca do końca maja mają się pojawić 

urządzenia, na bieżąco trwa realizacja funduszy sołeckich, w miejscowości Zwola między 

innymi została wykonana już altana drewniana, trwają prace budowlane rewitalizacji plaży w 

Zaniemyślu, wykonane zostało już boisko do piłki plażowej, trwają prace związane z budową 

ścieżek, wiaty na sprzęt oraz przy istniejącym budynku, do dnia 15 lipca lub do wyczerpania 

środków finansowych w Biurze Podawczym Urzędu Gminy Zaniemyśl można składać wnioski 

o udział w realizacji zadania pod nazwą Likwidacja wyrobów budowlanych zawierających 

azbest na terenie Gminy Zaniemyśl w roku 2023, jest to zgodne z regulaminem, wykonania i 

finansowania zadania pod nazwą Likwidacja wyrobów budowlanych zawierających azbest na 

terenie Gminy Zaniemyśl w roku 2023 i zgodnie z tym regulaminem jest określone 

dofinansowanie, formularze wniosku można pobrać ze strony internetowej pod adresem 

www.zaniemysl.pl lub w Biurze Podawczym Urzędu Gminy Zaniemyśl, środki finansowe na 

realizację Programu usuwania azbestu pochodzą z budżetu Gminy Zaniemyśl, dotacji z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu oraz dotacji 

udzielonej przez Powiat Średzki i teraz informacja w zakresie sprzedaży węgla, przypominam, 

że od dnia 15 maja do 31 lipca Gmina Zaniemyśl prowadzi sprzedaż końcową węgla z 

przeznaczeniem dla gospodarstw domowych, wnioski o preferencyjny zakup węgla 

kamiennego dla gospodarstw domowych można składać w Urzędzie Gminy Zaniemyśl w 

terminie do dnia 30 czerwca, wnioski rozpatrywane są przez Gminę w kolejności wpłynięcia, 
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aż do wyczerpania ilości paliwa stałego przeznaczonego do sprzedaży końcowej, nie 

obowiązuje limit ilościowy niezależnie czy mieszkaniec zakupił już węgiel w ilości 

maksymalnej przewidzianej ustawą, sprzedaż końcową, sprzedaż końcowa dotyczy paliwa 

niesprzedanego czyli jest to frakcja orzech w ilości 24 troszeczkę powyżej 24 ton jeszcze nam 

pozostało, cena za jedną tonę węgla wynosi 2000 zł brutto, informacje oświatowe, w dniach 

od 23 do 25 maja w Szkołach Podstawowych na terenie Gminy Zaniemyśl zostały 

przeprowadzone egzaminy ośmioklasisty, w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu do egzaminu 

przystąpiło 84 uczniów w tym 8 z Ukrainy, w Szkole Podstawowej w Śnieciskach do egzaminu 

przystąpiło 11 uczniów, a w Szkole w Pigłowicach 31 w tym jeden z Ukrainy, Szkoła 

Podstawowa w Zaniemyślu, 19 maja uczennica klasy 8c Oliwia zakwalifikowała się jako 

jedyna uczennica z Województwa Wielkopolskiego do finału Olimpiady Promocji Zdrowia 

PCK, która odbędzie się w dniach 16-18 czerwca w Łodzi, Wielkopolski Oddział Okręgowy PCK 

w Poznaniu poinformował, że od ponad 40 lat żaden uczeń szkoły podstawowej z naszego 

województwa nie zakwalifikował się do etapu ogólnopolskiego tej Olimpiady, szczególne 

gratulacje dla Oliwii, bo to nie lada wyczyn, 22 maja 9 - osobowa reprezentacja klasy 7-8 

zajęła pierwsze miejsce w organizowanym w Koszutach Festiwalu Biegów imieniem Pawła 

Edmunda Strzeleckiego, również gratulacje dla całej reprezentacji, 23 maja wpłynęła do 

szkoły informacja od Towarzystwa Przyrodniczego Kumak o zajęciu przez uczennicę klasy 4b 

Martę pierwszego miejsca w konkursie filmowym Przyroda Ziemi Zaniemyskiej, również 

Gratulacje dla Marty, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 18 maja uczniowie klas 4-8 po raz 

kolejny wzięli udział w Czwartkach Lekkoatletycznych w Środzie Wielkopolskiej, miejsca na 

podium zajęli Laura, Nikola, Zuzanna, Kacper, Franciszek i Maciej, gratulacje dla młodzieży, 

23 maja uczennice klasy 6 Dominika i Stella zajęły pierwsze miejsce w gminnym konkursie na 

film Przyroda Ziemi Zaniemyskiej, również gratulacje dla dziewczyn, Przedszkole 

Samorządowe w Zaniemyślu, 17 maja w ramach innowacji pedagogicznej Terapia Plastyką 

odbyła się wycieczka grup Motylki i Pszczółki do Muzeum Narodowego w Poznaniu 

połączona z warsztatami plastycznymi, 22 maja rozpoczął Tydzień Ruchu, w całej Europie 

odbywają się wydarzenia sportowe promujące korzyści wynikające z aktywności fizycznej, w 

tym roku do drużyny MOVE Week Poland dołączyło Przedszkole Samorządowe, w ramach 

akcji do placówki przyjechali trenerzy ze szkółki piłkarskiej i poprowadzili trening dla 

przedszkolaków, Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, 18 maja dla dzieci w wieku 

przedszkolnym i ich rodzin zorganizowano festyn rodzinny, była to okazja wspólnego 

świętowania Dnia Mamy i Taty, informacje z Zakładu Gospodarki Komunalnej, w dniu 20 

maja spółka usunęła awarię kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zaniemyśl ulica Kilińskiego, 

Plac Berwińskiego, usunięto awarię systemu sterowania Stacją Uzdatniania Wody Zaniemyśl, 

spółka na bieżąco wymienia wodomierze u odbiorców usług, w dniu 20 maja spółka złożyła w 

Wodach Polskich w Poznaniu wniosek o skrócenie okresu obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków i tego samego dnia 

złożyła w Wodach Polskich wniosek o zatwierdzenie taryf, nowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, na bieżąco spółka wykonuje 

konserwację sieci wodno-kanalizacyjnej oraz wymianę wodomierzy u odbiorców, z zakresu 

Hali widowiskowo-sportowej, w dniu 25 maja na instalacji elektrycznej zainstalowano 
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kompensację mocy biernej pojemnościowej co pozwoli na kolejne oszczędności w kosztach 

bieżących, w dniu 14 maja odbył się w tym sezonie ostatni Turniej Unihokeja natomiast 18 

maja ostatni trening, cały czas wynajmowane są szatnie na mecze drużyny Kłosa i tu 

informacja, że w okresie letnim zajęcia jogi będą się odbywały przy frekwencji minimum 

sześciu osób, i działalność usługowa, spółka wykonywała koszenie traw, prace ogrodowe i 

pielęgnacyjne, zakończono mechaniczne zamiatanie dróg gminnych, spółka wykonywała 

koszenie terenów zielonych na terenie Zaniemyśla oraz przystąpiła do remontu i malowania 

ławek na ulicy Raczyńskiego, na zlecenie Gminy spółka wykonała montaż dodatkowych 

elementów pomostu pływającego w miejscowości Jeziory Małe, również na zlecenie Gminy 

spółka wykonywała usługę nasadzeń drzew i podlewania nowych nasadzeń i ze stałych prac 

to oczywiście sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej i opróżnianie gminnych koszy na śmieci, 

informacje z zakresu Ośrodka Pomocy Społecznej, w tutejszym Ośrodku w związku ze zmianą 

kierownika od 2maja była przeprowadzona szczegółowa inwentura ilościowa i materialna, 

niematerialna oraz spis dokumentów, komisja inwentaryzacyjna nie stwierdziła braków 

materialnych, wszystkie dotychczasowe sprawy wnioski, wypłaty realizowane są terminowo, 

obecnie przygotowujemy się do merytorycznego przyjęcia Programów Ministerstwa Rodziny 

i Polityki Społecznej - Opieka Wytchnieniowa oraz Asystent Osobisty Osoby 

Niepełnosprawnej Edycja 2023, są to nowe programy, które będą funkcjonowały w Ośrodku 

od tego roku, które finansowane są w całości ze środków Funduszu Solidarnościowego, od 

początku roku przyjęto 13 wniosków o wydanie Karty Dużej Rodziny, złożono 10 wniosków i 

wystawiono 10 zaświadczeń o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu dane, 

niezbędne do ubiegania się o dofinansowanie z Programu Czyste Powietrze, wypłacono 

świadczenia na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia dla 14 obywateli Ukrainy na 

ośmiu wnioskodawców na kwotę 23040 zł, kolejna wypłata nastąpi po otrzymaniu 

wnioskowanych środków na ten cel, czyli to są cztery wnioski od ostatniej sesji, do dnia 

dzisiejszego wpłynęło 27 wniosków o wypłatę refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo 

gazowe w 2023 roku, w związku z przekroczeniem kryterium dochodowego wydano 11 

decyzji odmownych, 2 wnioski zostały wycofane przez wnioskodawców, a 14 wniosków 

zostanie rozpatrzonych pozytywnie po otrzymaniu środków na ten cel, na bieżąco 

przyjmowane są wnioski i wydawane decyzje ze świadczeń rodzinnych, funduszu 

alimentacyjnego, dodatków mieszkaniowych, pomocy społecznej i wszystkich innych spraw z 

zakresu działalności Ośrodka i już ostatnia informacja dotycząca Biblioteki Publicznej, z okazji 

Światowego Dnia Książki i Praw Autorskich przypadającego 23 kwietnia Biblioteka zaprosiła 

dwie grupy przedszkolne z Przedszkola Samorządowego do konkursu plastycznego, tematem 

jego było wykonanie kartki urodzinowej dla Hansa Christiana Andersena z okazji 218 rocznicy 

urodzin tego duńskiego baśniopisarza, otrzymano 23 prace, wszystkie dzieci biorące udział w 

konkursie otrzymały dyplomy i drobne nagrody, z okazji roku Wisławy Szymborskiej oraz 

setnej rocznicy urodzin naszej Noblistki zorganizowano spotkanie dla seniorek w dniu 27 

kwietnia, gdzie zapoznano Panie z biografią i twórczością tej pisarki oraz limerykami poetki, z 

okazji XX Ogólnopolskiego Tygodnia Bibliotek przypadającego od 8 do 15 maja Biblioteka 

zaproponowała czytelnikom konkursy literackie i plastyczne według programu na stronie 

internetowej, terminy rozwiązywania tych konkursów lub wykonania pracy plastycznej do 
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dnia 26 maja, przygotowano także cztery spotkania autorskie w dniu 9 maja z Agnieszką Gil 

dla dzieci klas drugich ze Szkoły Podstawowej z Zaniemyśla oraz 3 z pisarzem Jackiem 

Łapiński w dniu 16 maja w tym 2 dla młodzieży ze Szkoły Podstawowej z Zaniemyśla oraz 

jedną dla dorosłych czytelników pod tytułem Z uśmiechem ci do twarzy, dobry humor to 

lepsze życie, nagrodzono także najaktywniejszych czytelników Biblioteki za ubiegły rok w 

dwóch grupach, jedna - dzieci i młodzież oraz druga dorośli ale w czterech kategoriach 

wiekowych w każdej grupie, w konkursie dla czytelników dorosłych ze znajomości literatury 

części 83 pod nazwą Czy jesteśmy oczytani wzięło udział 6 uczestników, Biblioteka nagrodziła 

trzy osoby według regulaminu konkursu, odbyły się dwa spotkania klubowiczów 

Dyskusyjnego Klubu Filmowego w dniu 24 kwietnia oraz 23 maja, spotkanie autorskie z 

Wiesławem Drabikiem autorem książek dla najmłodszych odbyło się w dniu 24 maja, 

odbiorcami spotkania były dzieci z Niepublicznego Przedszkola w Czarnotkach oraz dwie 

grupy dzieci z Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu i z okazji przypadającego Dnia 

Matki Paniom seniorkom zaproponowano kolejne w tym roku spotkanie z filmem w dniu 25 

maja, to wszystkie informacje, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy są pytania widzę, że już są, tak bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

dziękuję bardzo, dzień dobry Państwu wszystkim, pani Wójt umorzyliśmy udziały w Jarocinie 

rozumiem, że w tej chwili czekamy na decyzję Rady, tak, podjęcie uchwały, że przyjmą to od 

nas, kiedy możemy spodziewać się obniżki cen za śmieci  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Radny uchwały zostały podjęte 22 maja na Walnym Zgromadzeniu tak, że to już jest jak 

gdyby za nami, obniżka cen jak Pan dobrze wie będzie na pewno w przyszłym roku, bo ten 

rok można powiedzieć, możemy tylko, po rozmowie z Panem Prezesem możemy 

ewentualnie zmienić zasady naszego funkcjonowania, dołożyć dodatkowe usługi, które 

spowodują zmniejszenie kosztów odpadów między innymi przymierzamy się do tego, żeby 

rozdzielić strumień odpadów komunalnych z popiołami i w tym też, w tym celu będziemy 

zmieniać regulamin tak, że być może od końca roku czyli tak jak jest sezon grzewczy 

październik, listopad, grudzień, żeby zmniejszyć, zmniejszyć nasze wydatki i jeszcze inne tutaj 

działania ale przede wszystkim miało to na celu, że za chwilę przystępujemy do następnego 

przetargu, następnego przetargu na gospodarowanie odpadami i wtedy, i ten przetarg już 

będzie po tych cenach, które obowiązują wszystkich udziałowców  

 

Radny Tomasz Grabowski 

ja mam jeszcze pytanie Pani Wójt to nie jest tak, że jak podjęliśmy uchwałę o umorzeniu 

udziałów zmieniły się totalnie warunki w tej chwili, na które wszyscy czekali, w Jarocinie 

szczególnie, mamy określoną umowę czyli warunki się zmieniły to można zakładać że ta 

umowa powinna być aneksowana tak, że ten rabat nam się formalnie należy, bo okazuje się, 
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że pół roku tak naprawdę w tej chwili będziemy płacić pomimo umorzenia udziałów 

będziemy płacić standardowe stawki  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Radny formalnie przystąpiliśmy do przetargu i wiedzieliśmy na jakich zasadach 

przystąpiliśmy, tak, przetarg został rozstrzygnięty, umowa została podpisana, gdybyście 

Państwo zrobili to wcześniej tak jak proponowałam nie mielibyśmy tego problemu, teraz w 

tej chwili przede wszystkim walczymy o to, żeby uratować przyszły rok  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, w pierwszej kolejności chciałam podziękować za zajęcie się sprawą drzew 

przy ulicy Spacerowej w Łęknie mam nadzieję, że to pouczenie zawierało też informacje o 

tym jakie korzyści wynikają z sąsiedztwa drzew i to nie tylko gminnych, pytania mam dwa, 

jeżeli Pani Wójt pozwoli to miałabym też pytanie do informacji przekazanej na poprzedniej 

sesji, na której nie mogłam być obecna ze względu na szkolenie wcześniej zaplanowane, dwa 

bieżące pytania znaczy bieżące do przed chwilą przekazanej informacji to w jakim celu został 

przekazany samochód pożarniczy ZGK, do jakich zadań będzie wykorzystywany i wniosek o 

nowe taryfy w przypadku zatwierdzenia przez Wody Polskie od kiedy nowe taryfy miałyby 

obowiązywać, to jest bieżące, a do informacji przekazanej na ostatniej sesji miałabym 

pytania o wnioski o fundusze zewnętrzne, jakie były złożone między innymi do Lidera 

Zielonej Wielkopolski były złożone 3 wnioski, w tym 2 na zadania majątkowe modernizacja 

sali OSP i kompleks tężni solankowych i tu miałbym pytania takie czy to jest taka typowa 

formuła jak do tej pory była realizowana z Liderem Zielonej Wielkopolski czyli 2/3 

dofinansowania, 1/3 wkładu własnego jeżeli tak to kiedy te zadania miałyby być realizowane 

czy w roku bieżącym, czy w przyszłości i później już konkretnie do tych tężni to jaki jest 

pomysł na ich lokalizację i czy taki temat w ogóle pojawiał się wcześniej nie wiem czy na 

zebraniach wiejskich czy we wnioskach budżetowych obojętnie przez kogo składany, czy 

może jest to autorski pomysł tu z naszego Urzędu, dziękuję  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

dobrze to może zacznę od tych rzeczy, na które potrafię odpowiedzieć czyli samochód 

pożarniczy po OSP Kępa Wielka będzie, już został, będzie przekazany ZGK na potrzeby grupy 

wodno-kanalizacyjnej, zostanie, nic z niego nie będzie demontowane tak, że tak w razie 

potrzeby ta pompa, która się znajduje na samochodzie ona będzie nadal służyła, będzie 

doposażony specjalnie dla tej grupy wodno-kanalizacyjnej, która jeździ do awarii, napraw, bo 

w tej chwili poruszają się Bus-em, który jest jak gdyby ogólnodostępny jeżeli jest potrzeba to 

muszą go wyładowywać, przeładowywać gdzie jest potrzeba czegoś innego przewiezienia, a 

tak będzie to już typowo samochód dla, samochód dla wodociągów i kanalizacji, jeżeli chodzi 

o taryfy to w momencie zatwierdzenia tych taryf czyli to nie potrafię podać konkretnej daty 
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ale jeżeli zostanie przyjęty wniosek to najwcześniej, w momencie kiedy zostanie 

zatwierdzony wniosek o zmianę i to będzie, to będzie to wprowadzany jest to w związku z 

drastycznymi kosztami, które musi ponosić Zakład Gospodarki Komunalnej i też wynik tego, 

że poprzednie taryfy nie zabezpieczyły, czy nie były na takim poziomie jak oczekiwał ZGK, a 

tak jak Państwo wiecie wszystkie inwestycje, które są prowadzone czyli budowa stacji 

uzdatniania, wodociąg, które były prowadzone między innymi SUW w Zaniemyślu jego 

modernizacja opierały się między innymi na przychodach z tych, z tych właśnie taryf, 

zwiększonych taryf, jeżeli chodzi o Lidera Zielonej Wielkopolski to nie zostały złożone żadne 

wnioski takie stricte o dofinansowanie i w tej chwili Lider Zielonej Wielkopolski pracuje nad 

nową strategią i to są jakby propozycję, które należało umieścić w strategii i te właśnie 

propozycje były tam umieszczone, jeżeli chodzi o właśnie, o modernizację Strażnicy to wiele 

razy już mówiliśmy o tym jeżeli chodzi o zadania miękkie czyli tutaj działanie Gminnego 

Ośrodka Kultury to jest pomoc dla Ośrodka Kultury w realizacji różnych przedsięwzięć na 

terenie Sołectw no i te tężnie solankowe, które też pojawiały się gdzieś w propozycjach, w 

propozycjach do strategii czy do działań w tej chwili myślimy o takich mniejszych tężniach 

one kosztują około chyba 50 000 zł, są to tężnie bezobsługowe, zasilane energią słoneczną 

tylko będzie dolewamy płyn na pewno na terenie Zaniemyśla takie tężnie powstaną, być 

może w Śnieciskach, tam w tych miejscach gdzie, gdzie jest miejsce, gdzie będą się gromadzić 

ludzie, gdzie są parki, gdzie jest takie przyjazne otoczenie dla relaksu, odpoczynku  

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożył interpelacje, nie widzę 

 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

na poprzedniej sesji nie było interpelacji w związku z czym nie będzie odpowiedzi, ten punkt 

zostaje wyczerpany 

 

7. Apel w sprawie dofinansowania rewitalizacji Średzkiej Kolei Powiatowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Apel w sprawie dofinansowania rewitalizacji Średzkiej Kolei Powiatowej, na podstawie 

ustawy o samorządzie gminnym, statutu Gminy Zaniemyśl Rada Gminy Zaniemyśl występuje 

z następującym Apelem, kierując się troską o dziedzictwo kulturalno-historyczne ziemi 

średzkiej, a także mając na uwadze wykorzystanie i zwiększanie jej potencjału turystycznego 

Rada Gminy Zaniemyśl zwraca się do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i Zarządu 

Województwa Wielkopolskiego o zabezpieczenie środków finansowych i systematyczne 

udzielanie wsparcia Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie działalności Średzkiej Kolei 

Powiatowej, zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl do przekazania Apelu 
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adresatom, uzasadnienie, Średzka Kolej Powiatowa jest jedną z głównych atrakcji 

turystycznych ziemi średzkiej, powstała na przełomie XIX i XX wieku i przez blisko 100 lat po 

jej trasie regularnie kursowały pociągi towarowe i pasażerskie, po latach eksploatacji, 

przemian własnościowych i organizacyjnych, z całego majątku kolejki pozostało 14 km 

odcinek łączący Środę Wielkopolską z Zaniemyślem, zespół budynków stacji kolejowej Środa 

Miasto, budynek dworcowy w Zaniemyślu i kilka peronów na trasie, właścicielem Średzkiej 

Kolej Powiatowej jest Powiat Średzki a bieżącą administrację i eksploatację powierzono 

Towarzystwu Przyjaciół Kolei Średzkiej BANA, wzrastająca w ostatnich latach popularność 

przejazdów kolejką potwierdza, że Towarzystwo dobrze wypełnia swoją rolę, przez ostatnie 

lata głównie dzięki wsparciu Powiatu Średzkiego, samorządów Środa Wielkopolska oraz 

Zaniemyśl, a także samorządu Województwa Wielkopolskiego udało się wykonać szereg 

prac, które pozwoliły na funkcjonowanie kolei w aktualnej formule, udowodniono, że z 

podupadającego zabytku można stworzyć perełkę rozpoznawalną w skali całego kraju, kolej 

kilkukrotnie była zagrożona likwidacją, jednakże dzięki wspólnym wysiłkom samorządów 

oraz strony społecznej udało się jej przetrwać, niestety pierwsze poważniejsze inwestycje 

zaczęły się dopiero w 2019 roku choć zrobiono dużo w dalszym ciągu odczuwalne są 

konsekwencje 40 lat bezczynności i nadal nie udało się przełamać degradacji infrastruktury i 

budynków Średzkiej Kolei Powiatowej, będąc główną atrakcją ziemi średzkiej nie została do 

tej pory poddana kompleksowej rewitalizacji, pogarszająca się infrastruktura wymaga 

natychmiastowej interwencji w szczególności modernizacji i remontów wymaga budynek 

parowozowni na stacji Środa Miasto oraz część torowiska linii Środa-Zaniemyśl, budynek 

parowozowni stanowi strategiczny element funkcjonowania kolei, gdyż oprócz obsługi 

bieżącej taboru zapewnia możliwość wykonywanie kompleksowych napraw pojazdów, 

budynek ten posiada nadane uprawnienia do naprawy kotłów parowych co jest unikatem w 

skali kraju, zaprzestanie działalności budynku wiązałoby się z brakiem możliwości wykonania 

niezbędnych napraw, a co za tym idzie z zawieszeniem ruchu pociągów w tym parowozów, 

warunki panujące w budynku nie zapewniają minimum niezbędnego do funkcjonowania 

kadry pod kątem bezpieczeństwa oraz komfortu pracy również stan torów mimo znacznego 

progresu od 2019 roku wymaga wielu napraw, a cała infrastruktura związana ze stacjami 

wymaga rewitalizacji, 30 sierpnia 2019 roku został zorganizowany specjalny przejazd 

kolejowy dla lokalnych samorządowców połączony z debatą na temat sytuacji Średzkiej Kolei 

Powiatowej oraz jej przyszłości, została wówczas przedstawiona prezentacja ukazująca 

aktualny stan infrastruktury oraz taboru Średzkiej Kolei Powiatowej oraz plany rewitalizacji, 

w najbliższych latach wraz ze wstępnym kosztorysem, od tamtego czasu samorządy gminne 

solidarnie na miarę swoich możliwości przekazują co roku Powiatowi Średzkiemu dotacje na 

modernizację infrastruktury Średzkiej Kolei Powiatowej, Gmina Środa Wielkopolska w 

wysokości 200 000 rocznie, a Gmina Zaniemyśl 100000 zł rocznie, w czasie spotkania padły 

też deklaracje podjęcia starań o wsparcie pieniężne przez Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego, wypełniając to zobowiązanie oraz mając na uwadze oświadczenie 

Towarzystwa Przyjaciół Średzkiej Kolei Powiatowej BANA z 28 marca bieżącego roku o 

konieczności zwiększenia nakładów finansowych na działalność wąskotorówki zwracamy się 

z Apelem o ujęcie w budżecie Województwa Wielkopolskiego zarówno w roku bieżącym jak i 
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w latach kolejnych kwot na dofinansowanie Średzkiej Kolei Powiatowej adekwatnych do 

przedstawionych powyżej potrzeb oraz do możliwości finansowych Województwa 

Wielkopolskiego, tylko działając razem i kumulując wysiłki podjęte w celu dokonania 

kompleksowej rewitalizacji infrastruktury mamy szansę na rozwiązanie powracającego od lat 

problemu degradacji, majątek kolejki jest majątkiem publicznym i powinien być w dobrym 

stanie, aby godnie reprezentować nasz region, zgodnie z artykułem 14 ustawy z dnia 5 

czerwca 1998 roku o samorządzie województwa samorząd województwa wykonuje zadania 

o charakterze wojewódzkim określone ustawami w szczególności w zakresie kultury oraz 

ochrony zabytków i opieki nad zabytkami oraz kultury fizycznej i turystyki, ponadto zgodnie z 

artykułem 8a ust. 1 tej ustawy województwa mogą innym jednostkom samorządu 

terytorialnego udzielać pomocy w tym pomocy finansowej, w związku z powyższym niniejszy 

Apel jest w pełni uzasadniony 

 

Głosowano w sprawie: 

Apel w sprawie dofinansowania rewitalizacji Średzkiej Kolei Powiatowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Michał Maliński, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że Apel został przyjęty bardzo dziękuję, Apel stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu 

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030+ 

przedstawiła  kierownik Referatu Organizacyjnego Kinga Boguła 

 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo poproszę Pana Krzysztofa Rozenkiewicz głównego projektanta i opracowania Strategii 
o prezentację tej Strategii  
 

Krzysztof Rozenkiewicz 

dzień dobry Państwu, Wysoka Rado, Pani Wójt, Szanowni pracownicy, pracowniczki instytucji 

gminnych ale przede wszystkim Drodzy mieszkańcy, bo to przede wszystkim jest dla Państwa 

przygotowany dokument, pozwolę sobie usiąść, żeby też nie zasłaniać nikomu tutaj 

widoczności, dokument strategii jest potrzebnym i ostatnio sformalizowanym prawnie na 
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podstawie Ustaw dokumentem jakby otwierającym drogę do planowania rozwoju gminy w 

danej perspektywie, tutaj jest to perspektywa 2030 plus, czyli powiedzmy najbliższych kilka 

lat, tymi podstawami są przede wszystkim dodane artykuły do ustawy o samorządzie 

gminnym normujące zawartość strategii oraz zapisy w ustawie o zasadach polityki rozwoju 

określające tryb konsultacji ale są też poradniki metodyczne, z których korzystamy z racji tej, 

że jakby wiedza w tym zakresie cały czas narasta mam akurat przyjemność znać wielu 

autorów tych poradników więc też możemy się konsultować jakby na bieżąco, w związku z 

tym w dokumencie strategii zostały zawarte kwestie, które są właśnie ustawowo wymagalne 

i to podkreśliliśmy takie zagadnienia, które jakby są nowe czy inaczej sformułowane do 

wcześniejszej praktyki czyli strategia nie zawiera całej diagnozy ponieważ ona z reguły 

stanowiła 2/3 albo nawet 3/4 dokumentu, diagnoza jest osobnym dokumentem tak zwanym 

towarzyszącym, wsadowym, strategia zawiera rezultaty planowanych działań czyli nie są to 

jakby proste wskaźniki wykonania produktu tylko mają jakby pokazywać już możliwe 

oddziaływanie realizacji danych działań, zawiera też model struktury funkcjonalno-

przestrzennej czyli część graficzną z opisem, z tym opisem którym są ustalenia i 

rekomendacje w zakresie kształtowania prowadzenia polityki przestrzennej czy zapisy dla 

obszarów strategicznej interwencji także na poziomie lokalnym, tutaj również taki był 

określony, jest to coś w tym rodzaju takiego przed planu, to znaczy dokumentu, który sam w 

sobie nie jest prawem lokalnym, nie jest planem miejscowym natomiast pokazuje pewną 

strukturę poglądowo, pokazując jakby jej potencjały, jej ograniczenia i jest może być 

inspiracją do tworzenia już takich konkretnych dokumentów gminnych no i oczywiście 

system realizacji ramowo opisowe źródła finansowania myślę, że Państwo dokument, 

dokument znacie był, był już kilkakrotnie do dyspozycji, były konsultacje i też dlatego nie 

sądzę żeby tutaj jakby konkretne zapisy były dla Państwa jakąś nowością czy zaskoczeniem 

natomiast wiadomo pewne rzeczy są określone ramowo, dokument ma być jednocześnie 

konkretny, ma dotyczyć konkretnej gminy, konkretnych problemów i tak właśnie dotyczy w 

Gminie Zaniemyśl, akurat powiem za chwilę, dotyczy przede wszystkim szans i potencjałów, 

bo tutaj one przeważają może być liczebnie ale niektóre rzeczy ujmuje ramowo, jak na 

przykład źródła finansowania, dzisiaj jak Państwo sami na pewno wiecie ja też jestem 

samorządowcem nie da się precyzyjnie określić zwłaszcza w perspektywie 2030 Plus ile 

będzie kosztował odcinek drogi albo ile za dane pieniędzy wykona się chodnika czy na 

przykład przydomowych oczyszczalni ścieków, określamy takie rzeczy kierunkowo raczej z 

podaniem źródeł finansowania i pewnych po prostu proporcji, że na przykład na daną 

dziedzinę poświęcimy tyle a tyle procent naszego zaangażowania, a na taką taki procent, 

przejdę już do poszczególnych zapisów, proszę Państwa no jak Państwo wiecie można 

powiedzieć te zagadnienia, ogólne cechy Gminy Zaniemyśl umieściliśmy wśród silnych stron, 

bo Gmina ma takie atuty, którymi się wyróżnia, ma dobre położenie, ma teren atrakcyjny 

krajobrazowo do rekreacji, dobrze udokumentowane bogate dziedzictwo no i właśnie przed 

chwilą omawiana kolejka Średzka jako w tym przypadku uzupełniająca atrakcja dlatego, że z 

diagnozy, z podanych przez mieszkańców opinii wynika, że kolejka ubogaca Zaniemyśl, 

którego głównym takim indywidualnym atutem niezaprzeczalnym jest nazwijmy to ta zielona 

wyspa czyli, wyspa, jezioro i to całe dziedzictwo wokół Raczyńskich powstałe, do którego 
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kolejka prowadzi, i która łączy go ze światem zewnętrznym w ten sposób jakby wzmacniając 

te atuty wzmacniają się nawzajem, jest sytuacja społeczna i w tej sytuacji społecznej 

również, proszę Państwa, oczywiście my to wszystko pokazujemy na tle, w związku z tym 

jakby poszczególne Państwa czasami obserwacje z danego terenu zawsze jakby próbujemy 

uwspólnić, pokazać na tle gmin podobnych, tutaj też braliśmy pod uwagę gminy o podobnym 

profilu takim ukierunkowanym na turystykę, na rekreację, na odwiedziny w celach 

wypoczynkowych z każdej strony województwa, był to Powidz, był to Gołuchów i był to 

Przemęt no i na tym tle zdecydowanie korzystnie wypada sytuacja demograficzna, ludność 

Gminy przez większość badanego okresu stabilnie rosła, lekkim zachwianiem była pandemia 

COVID, ale biorąc pod uwagę strukturę demograficzną jest jakby nadzieja na takie jakby 

odbudowanie tych możliwości i w dalszym ciągu biorąc pod uwagę też niewielki ale stabilny 

przyrost migracyjny na dalej umocnienie tej, tej szansy, no są pewne wydarzenia jak Bitwy 

Morskie, jak w ogóle całe cykle wydarzeń kulturalnych, rozbudowana baza sportowa, sieć 

placówek oświatowych proszę Państwa w małej gminie 3 szkoły podstawowe, które żyją, 

funkcjonują i mają przyszłość to jest ewenement, bo są gminy Państwa wielkości, które mają 

2 szkoły, z których 1 zamykają z powodu braku uczniów na przykład, tutaj u Państwa jak 

widać te szkoły, bazę demograficzną w dalszym ciągu miały i mają, w sytuacji gospodarczej 

proszę Państwa należy wyróżnić już nie tylko niski poziom bezrobocia, bo on w aglomeracji 

poznańskiej czy tutaj w tych terenach Wielkopolskich nie jest w tej chwili niczym takim 

zaskakującym natomiast też niski odsetek korzystających z pomocy społecznej ogólnie taka 

jakby zdiagnozowana zaradność mieszkańców pewnego rodzaju taki solidaryzm społeczny, że 

ludzie jakby we własnym zakresie sobie radzą ale radzą sobie też dobrze, duża liczba firm, 

dynamika przyrostu też, proszę Państwa, no dobra baza podatkowa, oczywiście to wszystko z 

roku na rok się może zmieniać, ostatnie pełne dane w diagnozie mieliśmy za taki okres kiedy 

gmina miała przewagę 40% jak chodzi o średni spływ z podatnika nad gminami podobnymi 

tak, że dosyć silny sektor rolny podczas gdy te warunki relatywnie biorąc pod uwagę na 

przykład taką część kalisko-leszczyńską są średnie u Państwa i przewaga całorocznych miejsc 

noclegowych, o bazie turystycznej jeszcze jedno słowo będzie natomiast to, że ta przewaga 

występuje jest okolicznością korzystną ponieważ dzisiaj ludzie biorą urlopy szukają 

wypoczynku wtedy kiedy mają czas, a nie wtedy kiedy jest pogoda, pogoda jest miłym 

uzupełnieniem ale czasami w pogodę się nie uceluje natomiast takie zagadnienia jak na 

przykład kongresy, zloty, jakieś turnusy rehabilitacyjne i tak dalej jak Państwo wiecie tutaj na 

przykład w jednym czy drugim ośrodku trwają czasami wiosną, lato, latem, jesienią ba nawet 

zimą, najpopularniejszym proszę Państwa miesiącem różnych kongresów, zlotów takich 

rodzinnych tematycznych jest listopad na przykład, więc to u Państwa jest dobry atut, 

natomiast mamy też słabe strony no i to jest proszę Państwa taka ogólnie zbyt mała 

noclegowa baza jak na te możliwości gminy, zły i krytykowany stan infrastruktury 

rekreacyjnej chciałoby się, żeby było lepiej, gmina pewne tutaj już w trakcie naszego 

oprogramowania strategii prace poczyniła no ale w dalszym ciągu one są konieczne, 

niedobór terenów inwestycyjnych, wysokie ceny usług komunalnych w porównaniu 

oczywiście z gminami podobnymi, brak twardej nawierzchni, zły stan różnych dróg, proszę 

Państwa, brak obwodnicy to jest temat rzeka natomiast też będziemy jeszcze mówili jakby 
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przy kierunkach jak do tego podchodzimy w strategii więc też nie będę Państwu tutaj już 

bardzo skupiał się na czytaniu ze slajdów co raczej na takiej analizie problemowej, bo też 

chciałbym zostawić Państwu na ewentualne jakieś komentarze czy pytania miejsce, wydaje 

się, że jednak kluczowym problemem jest presja na środowisko przyrodnicze, wieloraka 

presja, a ona wynika z jednej strony z narastającej zabudowy w kontekście też jakby takiego 

wrażliwego styku w bardzo dużej bliskości terenów rolnych, osadniczych i dosyć takiej 

głębokiej i trudnej do samoregeneracji rynny jeziornej też obszaru Doliny Warty, który też 

ma dosyć wrażliwe podtorfione gleby i mamy proszę Państwa no właśnie wysokie zużycie 

wody i małą przepustowość oczyszczalni to też wszystko powoduje, że jakby istnieje 

pewnego rodzaju tutaj zagrożenie dla stabilności środowiska ale też braki w zakresie 

Internetu, wysokie zużycie wody, wysokie też poziomy produkcji odpadów to wszystko z 

jednej strony jest wyraz dynamiki, wyraz tego, że ludzie tutaj żyją aktywnie, a też na sposób 

nazwijmy to podmiejski czy wiejski więc są duże nieruchomości, duże gospodarstwa 

domowe, ogrody, sady, uprawy i to wszystko generuje duże jakby zużycie materiałów czy 

zużycie wody ale zawsze są jakby możliwości pewnego rodzaju też różnego rodzaju zmian i o 

tym też w tej strategii jest, nie chodzi o to, proszę Państwa, żeby odchodzić od specyfikacji 

gospodarczej gminy tylko prostu na przykład tak optymalizować swoje na przykład zwyczaje, 

żeby to środowisko trochę odetchnęło, więc proszę Państwa szansę stanowią z jednej strony 

przedłużenia tych perspektyw, które są zarysowane jako silne strony czyli na przykład 

możliwości dalszego rozwoju demograficznego ale też pozyskanie dofinansowania 

zewnętrznego czy budowa drogi ekspresowej to jest przede wszystkim szansa Państwo 

macie tutaj zaplanowany węzeł w północno-wschodniej części Gminy oczywiście 

przechodząc do zagrożeń może być tak, że proszę Państwa, że ten węzeł wygeneruje 

wzrastający ruch samochodowy ale przy jego odpowiednim skanalizowaniu no i daj Boże też 

w takiej perspektywie na przykład wyprowadzeniu poza centrum Zaniemyśla to jest przede 

wszystkim szansa, szansa na szybszy przyjazd głównych zainteresowanych Gminą Zaniemyśl 

czyli mieszkańców Poznania i przyległych gmin na taki na przykład jednodniowy wypoczynek, 

który wydaje się, że jest w tej chwili kierunkiem coraz bardziej rosnącym, takie wypady za 

miasto no ale proszę Państwa można też widzieć jakby odwrotny proces na przykład utrata 

kontroli nad urbanizacją czy zmiana polityki finansowej, która powoduje, że samorządy będą 

traciły pewne dochody więc ta strategia też jest zauważeniem pewnego rodzaju problemów i 

próbą wskazania sposobów jakby ich jak to się dzisiaj mówi popularnie mitygacji, ogólnie 

przyjmujemy proszę Państwa taki kierunek umiarkowanie ofensywny, strategia może mieć 

różnego rodzaju wymiar jeżeli przeważają problemy strategia może być i defensywna, 

skupiona na obronie tego co jest, na radzeniu sobie z problemami tutaj wydaje się, że 

Państwo macie tak jak to się mówi dzisiaj w języku specjalistycznym endogeniczne 

wewnętrzne potencjały na tyle duże, że jesteście w stanie te problemy na swoim gruncie 

rozwiązywać oczywiście tam gdzie trzeba zawierając jakieś porozumienia szukając środków 

zewnętrznych czy promując się, badania odbyły się proszę Państwa w sposób, mówimy o 

badaniach opinii mieszkańców, jeszcze na poziomie formowania kierunków określania 

właśnie strategii w tym zakresie, analizy problemów, szansy, silnych stron w formie głównie 

elektronicznej wtedy była jeszcze pandemia i ta forma się dobrze przyjęła, oczywiście też 
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można było wypełnić ankiety papierowo, to nie, nie była proszę Państwa jeszcze ta 

obligatoryjna forma konsultacji kiedy się konsultacje już projekt całego dokumentu ale my w 

firmie staramy się zawsze uprzedzić, przepraszam uprzejmie gardło nie rozgrzane, dziś 

jednak jest poranek jeszcze dużo nie mówiłem, uprzedzić różnego rodzaju postulaty, uwagi i 

tak dalej właśnie pytając się mieszkańców na stosunkowo początkowym okresie, żeby te 

preferencje odczytać, przekrój proszę Państwa uczestniczących był charakterystyczny do 

tego rodzaju badań, zawsze chętnie udział biorą osoby, Panie przede wszystkim, może Panie 

jakoś są, ale wykształcenie przeważało wyższe i teraz mówię to nie jest jakby w tym 

przypadku żaden ewenement tak robimy badania w Poznaniu, czy są badania ogólnopolskie 

taki profil jest, ważne, że wszystkie grupy społeczne mimo wszystko w jakiś sposób się 

wypowiadały, no i proszę Państwa w wyniku tych ankiet zobaczcie Państwo, przepraszam to 

jest akurat kluczowa słaba strona, tu widzimy właśnie zawsze coś można zauważyć złego, 

chyba wypadł mi slajd, stroną kluczową silną stroną proszę Państwa ta zielona wyspa i mniej 

więcej wyniki były podobne chyba 58% osób wskazało ją jako kluczową, absolutnie kluczową 

silną stronę natomiast bardzo podobnym tutaj już kluczowa słaba strona czyli ten stan 

infrastruktury rekreacyjnej czyli mieszkańcy bardzo się skoncentrowali na zagadnieniu 

właśnie tej, tego potencjału rekreacyjnego on jest równie ceniony jak i traktowany jako taka 

sfera do uzupełnienia, tak, że uwierzcie mi Państwo, bo w prezentacji, którą miałem na 

komisji tam była ta kluczowa silna strona, a tutaj jakoś to się napisało, bo tutaj miałem 

zmienić po prostu ten grafik i tak wyszło ale też zbyt mała przepustowość oczyszczalni 

została proszę Państwa nam podniesiona i brak obwodnicy, to już poniżej 50% ale dalej 

bardzo ważne no i braki w zakresie Internetu też w tej jakby trójce, czwórce najistotniejszych 

spraw tak, że jest znany kierunek ten taki kierunek związany z wykorzystaniem potencjału 

położenia i walorów krajobrazowych, turystycznych, rekreacyjnych ale też zwróceniem uwagi 

na mieszkańców, to jest taka można powiedzieć tutaj dla nas już bardzo istotna wskazówka 

no i to postaraliśmy się proszę Państwa też w wizji i misji oddać, wizja Gminy to jest taka 

inspiracja, która ma stanowić jakby powiązanie różnego rodzaju potem planowanych celów 

działań i tak dalej, coś co chcielibyśmy osiągnąć w perspektywie tej strategii czyli w okresie 

2030 roku wydaje się, że ugruntować wydaje się, że wzmocnić, bo taki rodzaj 

rozpoznawalności Gminy już istnieje, podkreślamy tutaj dwa, znaczy gminę jako całość 

przede wszystkim nie mówimy wyłącznie o Zaniemyślu jako Zielonej Wyspie takie ma to 

słowo konotacje dosyć pozytywne i czasami takie nieco może luźniejsze ale, ale wiadomo o 

co chodzi, że coś co jakby jest ponad kreską jak chodzi o rozwój ale też dosłownie jest taką 

oazą zieleni w sąsiedztwie Poznania, słowo sąsiedztwo nie traktujemy tego sąsiedztwa 

dosłownie tak jak, ale w planowaniu przestrzennym zasada dobrego sąsiedztwa czasami 

obowiązuje w zakresie analizowanym chociaż działki niekoniecznie ze sobą graniczą tak to 

jest w praktyce w związku z tym też pomimo, że Państwo nie graniczycie z Poznaniem ale tak 

mentalnie jesteśmy w sąsiedztwie Poznania i słowo sąsiedztwo ma takie konotacje 

pozytywne ktoś kto jest sąsiadem jest znany, możemy z nim porozmawiać, nie mamy jakiś 

takich barier, żeby tam zapukać i tak dalej w związku z tym chodzi o to żebyśmy tutaj w tym 

kontekście się przyjaźnie rozwijali natomiast zobaczcie Państwo misja to jest taki plan jakby 

działań dla samorządu, który ma tę wizję realizować i to jest wszystkie wspólne działania na 
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rzecz ugruntowania właśnie wizerunku Gminy, która oferuje dobre warunki do zamieszkania, 

a my najpierw myślimy o mieszkańcach, pracy no bo z czegoś trzeba żyć i wypoczynku 

dopiero potem pojawia się czas wolny tak samo poznaniaków tak też muszą gdzieś mieszkać, 

pracować i dopiero potem mają czas wolny kiedy mogą przyjechać do Zaniemyśla czy spędzić 

tutaj weekend, tak samo dla innych turystów, w tym na rzecz ugruntowania postaw 

proekologicznych to jest też taki zbiorczy tutaj zapis, który ma po prostu pokazać, że jakby 

wspólnie w tych wszystkich zagadnieniach na te postawy zwracamy uwagę, w ramach naszej 

firmy mamy taką logikę wyłaniania celów, ona proszę Państwa jak możecie zobaczyć 

pokazuje, że najczęściej się skupiamy na tym co jest w środku czyli jakie są wyzwania 

rozwojowe no i do nich przypisujemy jakieś cele i do nich przypisujemy te wskaźniki, które 

ustawodawca wymaga ale przecież każde wyzwanie ma jakieś przyczyny a w jego wyniku 

powstają pewne obserwowalne skutki więc, żeby proszę Państwa też nie skupiać się na tym 

na przykład co jest obserwowalne czyli na skutkach, bo my chcemy oczywiście osiągnąć 

skutek tej strategii, ten taki obserwowalny czyli ugruntowanie tej wizji, czyli w dalszym ciągu 

jakby ugruntowanie tych przewag w stosunku do sąsiadów czy gmin podobnych ale proszę 

Państwa na początku są przyczyny, na przykład co jest przyczyną, przyczyną są na przykład 

jakieś tam zaniedbania, dekapitalizacja infrastruktury, brak pewnego rodzaju koncepcji na 

przykład po stronie powiatu czy samorządu województwa, no to są przyczyny w wyniku, 

których na przykład jest przeciążenie oczyszczalni, brak infrastruktury turystycznej czy na 

przykład brak obwodnicy, w związku z tym proszę Państwa my musimy zaplanować kierunki, 

które te przyczyny odwrócą tak, żeby te wyzwania rozwojowe złagodzić albo optymistycznie 

podjąć i osiągnąć skutki to jest taki tutaj swojego rodzaju mechanizm samo kierunkujący się i 

wzajemnie powiązany taki przyczynowo - skutkowy, jeżeli Państwo mają jakiś komentarz czy 

pytanie takie jakby w połowie prezentacji to oczywiście jest takie okienko w tej chwili ale 

jeżeli Państwo chcecie, zechcecie poczekać do końca to myślę, że potem się już wiele rzeczy 

wyklaruje, teraz pozwolę sobie przejść już do celów i kierunków czyli takiego sedna strategii i 

proszę Państwa ponieważ ustawodawca wskazuje powinność opracowania kierunków w 

zakresie społecznym, gospodarczym i przestrzennym czy przestrzenno - środowiskowym to 

tak właśnie tutaj się żeśmy zdecydowali z naszą grupą tutaj roboczą w Gminie, cel pierwszy 

jest celem w sferze przede wszystkim społecznej, cel drugi w sferze przestrzennej, bo ona 

wydaje się że tutaj bardziej była wskazywana jako taka sfera problemowa mówię 

przestrzenno- środowiskowej i cel trzeci łączy w sobie gospodarkę, infrastrukturę i ten 

wymiar przestrzenny związany z infrastrukturą czyli jakby biorąc pod uwagę to odniesienie 

do poszczególnych problemów ich zakres został tak ujęty no i dla każdego celu proszę 

Państwa mamy kierunki te kierunki też ich jakby hierarchia pokazuje na z jednej strony 

potencjały a z drugiej na potrzeby też nie będę proszę Państwa wszystkiego czytał bo tych 

kierunków jest sporo teraz z głowy powiem, że jest ich 25 w trzech celach w pierwszym jest 

najwięcej no, bo ta sfera jest najszersza tematycznie natomiast w turystyce szukamy 

zrównoważenia czyli czegoś takiego co nie idzie przede wszystkim w ilość ale w jakość i w 

pewną równowagę ale proszę Państwa już zobaczcie, że zaraz w drugim kierunku mamy taką 

sferę, która w wielu gminach jest bardzo, bardzo po macoszemu traktowana, a tutaj chcemy 

troszeczkę progresywnie się zachować mianowicie zasób komunalny, zasób mieszkaniowy, 
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ten zasób jest niewielki ale wydaje się, że w przyszłości potrzeba w jego zakresie będzie 

rosła, a już teraz rośnie jak chodzi o stan, o dostępność w takim zakresie na przykład właśnie 

architektury dostępności cyfrowej czyli właśnie podłączenia Internetu, oddziaływania na 

środowisko, pokazujemy też kierunki w zakresie oświaty, usług publicznych, Straży Pożarnych 

czy tradycji, to wszystko w gminie wiejskiej jest bardzo ważne i teraz na jedną rzecz Państwu 

zwracam uwagę strategia jest dokumentem który, który jak ja mówiłem musi być konkretny, 

z jednej strony musi być konkretny, z drugiej strony ustawodawca wskazuje, że musi być 

ogólny, bo nie da się uchwycić ile będzie kosztowało chodnik w 2030 roku za metr bieżący, 

teraz ma być konkretny w tym sensie, że wiemy co jest tym głównym na przykład postulatem 

wynikającym z diagnozy i to wcale nie znaczy, że jeżeli w strategii nie piszemy na przykład o 

cmentarzach czy nie piszemy o pomocy społecznej to, że gmina tym się zajmować nie będzie, 

bo strategia odnosi się do kilku zapisów ustawy o samorządzie gminnym, a jak Państwo 

wiecie zadania własne to jest artykuł 7 pozostają w mocy i gmina w dalszym ciągu będzie je 

prowadziła, nie musimy pisać, że gmina będzie prowadziła ewidencję ludności, że będzie 

wypłacała właśnie zapomogi z pomocy społecznej czy będzie robiła inne swoje ustawowe 

kompetencje realizowała, w strategii skupiamy się na tym co mamy na tym co jest takim 

kierunkiem do na przykład wzmocnienia, do innego ujęcia i tak dalej, no i kierunki proszę 

Państwa w tym zakresie środowiskowym zobaczcie właśnie to co już napomknąłem czyli 

poprawa stanu świadomości ekologicznej to jest kierunek praktycznie bez inwestycyjny, to 

nie jest kierunek kosztowny, to jest kierunek, który przede wszystkim wymaga 

zaangażowania i współpracy każdej ze stron, oczywiście też rozwój infrastruktury tutaj 

przede wszystkim w tym zakresie wodno-kanalizacyjnych w domyśle oczyszczalnia proszę 

Państwa, ta oczyszczalnia nas właśnie można powiedzieć sprowadziła na konieczność 

zrobienia prognozy oddziaływania dla środowiska, na środowisko ta prognoza wypadła 

pomyślnie w związku z tym oczyszczalnię budować można natomiast oczywiście trzeba to 

zrobić zgodnie z regułami z jak to się mówi najlepszymi praktykami tak, że tu w zakresie 

gospodarki odpadami tu słyszałem tak na początku, że będzie PSZOK i tak dalej, wydaje się 

proszę Państwa, że przede wszystkim zwiększenie odzysku czy jakby w ogóle wdrożenie 

czegoś co się nazywa gospodarką w obiegu zamkniętym jest takim wyzwaniem na najbliższe 

lata, bo z jednej strony na terenie wiejskim jakim jest teren Państwa gminy powstaje 

stosunkowo więcej odpadów na mieszkańca niż w dużym mieście, no bo są większe 

gospodarstwa domowe, są zabudowa wolnostojąca, obejścia i tak dalej ale z drugiej strony 

jest o wiele większa możliwość ich zagospodarowania na terenie, począwszy od odpadów 

roślinnych, odpadów BIO, które w zasadzie tutaj można wszystkie zagospodarować, przez 

właśnie różnego rodzaju opakowania, przez w zasadzie trudno jest zagospodarować stłuczkę 

szklaną w gospodarstwie domowym ale na przykład można robić przetwory, zaprawy, 

nalewki i już tych słoików tak specjalnie nie wyrzucać, więc proszę Państwa takich, takich 

sposobów jest mnóstwo, są kodeksy różne dobrych praktyk, była mowa o Jarocinie 20 minut 

temu, Jarocin taki kodeks już ma, mam nadzieję, że go opublikowali można sobie mówiąc 

kolokwialnie zgapić, ja Państwu w cudzysłowie mówiąc jako autor tego dokumentu na to 

spokojnie pozwalam, oczywiście z zachowaniem reguł cytowania, proszę Państwa no i tak 

dalej nie będę wszystkiego czytał, bo się tutaj sesja nam przedłuży Państwu mówię 
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dokument na pewno znacie, bo on był też wyłożony w listopadzie na konsultacjach takich już 

tych ustawowych no i sporo kierunków czyli jest ich łącznie 27, tak rzeczywiście nie 25 tylko 

27, zobaczcie Państwo nawet mamy tutaj kierunek `` 3.6 współpraca z Powiatem Średzkim 

nad rozwojem infrastruktury Średzkiej Kolei Powiatowej czyli właśnie dzisiaj Państwo ten 

kierunek troszeczkę można powiedzieć ugruntowali czyli w zasadzie można powiedzieć ta 

strategia zawiera to co gmina już robi, może z troszeczkę takim podkreśleniem niektórych 

akcentów, niektórych elementów bardziej, znowu skupiamy się na tym głównym atucie, 

zawsze się staramy, żeby była ta spójność zachowana też wewnętrzna dokumentu czyli, że 

jeżeli no jakby tym głównym atutem, głównym potencjałem jest ten walor krajobrazowy, 

rekreacyjny no to jakby w każdym kierunku na pierwszym miejscu wskazujemy tutaj akurat 

jako poprawa dostępności wyspy Edwarda no i dalej proszę Państwa to co jest prozą życia w 

gminie wiejskiej, to o czym zresztą też była mowa, bo ja jako samorządowiec zawsze słucham 

co się mówi na sesjach i skoro gminy, gmina będzie drogi równała i tak dalej no to w tym też 

będzie realizowała już kierunek drugi, trzeci pewnie i tak dalej tak, że myślę, że tutaj jest ta 

strategia realistyczna tak, ona nie jest jakieś futuryzmem, ona jest po prostu odniesieniem 

się do tego co naprawdę ma być robione tylko to po prostu ujmuje w pewien standard takich 

dokumentów w związku z metodyką i ustawą dalej pokazuje Państwu tylko wycinkowo jak 

wygląda struktura rezultatów czyli do każdego kierunku mamy opisowo pokazany rezultat, 

mamy wskaźnik, te wskaźniki proszę Państwa tak jak metodyka mówi albo są zaczerpnięte z 

listy wskaźników kluczowych FSVE, EFRR, tych programów w tych krajowych dla środków 

unijnych albo Programu fundusze europejskie dla Wielkopolski wtedy jest to podane w 

nawiasach tam gdzie jakby te wskaźniki mogą służyć do osiągnięcia wskaźników 

województwa wtedy Województwa Wielkopolskiego wtedy będzie bardzo miło jak się 

dołożycie do tego wskaźnika, jak będzie województwo, marszałek, zarząd widział szanse, że 

Państwo możecie coś dołożyć do wykonania wskaźnika Funduszy Europejskich dla 

województwa to żywszym okiem spojrzy na jakieś dofinansowanie w tym, w tym zakresie, 

natomiast tam gdzie jakby nie ma odpowiednich kierunków na przykład w funduszach dla 

województwa i raczej jest to realizowane za pomocą na przykład środków własnych, 

pożyczek czy programów krajowych, Polski Ład, Fundusz Dróg Samorządowych czy WFOŚ, 

NFOŚ i tak dalej to zgodnie z metodyką ustalamy wskaźniki specyficzne no, bo trudno jest 

mierzyć na przykład dostępność Wyspy Edwarda, bo nikt takiej wyspy poza Państwem nie 

ma, więc tutaj na przykład robiliśmy taki autorski wskaźnik pomiar liczby odwiedzających ale 

zrobiliśmy ten wskaźnik w taki sposób, żeby on nie był dla Państwa jakimś toporem, który 

będzie nad gminą wisiał, czy nie chodzi o to, żeby tam montować licznik, kamery, jakieś 

bramki jak na stadionie tylko chodzi o to, żeby dajmy na to nie wiem na początku, w środku i 

na końcu sezonu w ciągu na przykład godziny jakiej tam porównawczej w nie wiem w dzień 

roboczy ktoś poszedł usiadł sobie tam na ławce gdzie kiedyś był prom, nie wiem czy dalej 

jest, ale czy gdzieś tam przy wejściu na ten niebieski pomost i po prostu policzył Ile osób 

wchodzi, ile osób wychodzi, ja takie rzeczy liczyłem, wiem, że można potem to  

zalgorytmizować na przykład sobie stwierdzić, że średnio czas przejścia zajmuje dwie i pół 

minuty dajmy na to i w związku z tym statystycznie jeżeli idzie jeden człowiek za drugim to w 

godzinę tyle osób wejdzie i tyle wyjdzie tak, że proszę się nie martwić i proszę Państwa coś 
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co jest myślę, że chyba tutaj większym takim no właśnie jakby to powiedzieć punktem 

zainteresowania to model struktury funkcjonalno-przestrzennej, zobaczcie Państwo, że tutaj 

nie ma narysowanej na przykład obwodnicy, nie ma narysowanej drogi S11 dlatego, że wtedy 

jeszcze ten wariant, który został teraz już wybrany on no nie był jeszcze ustalony i w dalszym 

ciągu można powiedzieć, że tak naprawdę on będzie wpisany jak będą wydane już 

pozwolenia, jak to czy będzie wpisany w różnego rodzaju mapy Google i tak dalej wtedy się 

dopiero na nich pojawi, my się zawsze staramy, żeby wpisać to co jest przesądzone i z drugiej 

strony jakby ma bezpośredni wpływ na gospodarkę gminy, droga S11 będzie miała wpływ na 

Państwa w gospodarkę w miejscu gdzie się będzie krzyżowała z drogą wojewódzką czyli na 

węźle i w związku z tym wpisujemy to co jest oddziaływaniem tej drogi a to oddziaływanie 

proszę Państwa będzie głównie przebiegało tak naprawdę wzdłuż drogi wojewódzkiej tam 

będzie zjeżdżał do Państwa ruch samochodów i tam Państwo jesteście w stanie z jednej 

strony w oczywiście jakimś odpowiednim skupieniu, bo nie chodzi o to, żeby zrobić sobie 

szpaler wzdłuż drogi wojewódzkiej ale na przykład, w którychś miejscach nie wiem powoli 

zaznaczać dodatkowe tereny inwestycyjne albo punkty usługowe, albo gdzieś tam jakie 

grona zabudowy, jak ktoś będzie chciał z Poznania mieszkać w miarę blisko i sobie dojeżdżać 

na przykład i nie musi mieszkać nie wiem nad jeziorem to może mieszkać nie wiem gdzieś 

tam w Pigłowicach i nie robimy też proszę Państwa jak widzicie trasowania obwodnicy, bo 

nikt z nas nie jest w stanie w tej chwili powiedzieć jak to może być zrobione, nie ma takiej 

trasy, która wiadomo, że jest przesądzona natomiast wskazujemy oczywiście korytarz jakby 

wzdłuż, którego to wszystko się porusza i przede wszystkim te strefy, największa obszarowo 

strefa o przewadze funkcji rolniczych potem ta strefa koncentracji osadnictwa czyli ten taki 

rdzeń mieszkaniowo, społeczno-gospodarczy gminy potem ta strefa o przewadze funkcji 

leśnej, która wydaje się, że powinna być taką strefą jakby buforową, taką strefą wyciszenia 

pewnych procesów tu trzeba jakby odpowiednio też mitygować oddziaływania nie wiem 

wydobycie żwiru czy gazu, czy czegoś, bo tam punktowo ono występuje ale raczej to jest taka 

sfera jak ją kojarzę taka właśnie otwarta, najmniej może uczęszczana, najmniej nawet 

pewnie znana no i obszar strategicznej interwencji Dolina Warty on został tutaj wskazany z 

uwagi na jego specyfikę właśnie przyrodniczą jest objęty dwoma obszarami Natura 2000 i tak 

dalej ale jak Państwo się wczytacie w te zapisy związane z rekomendacjami dla jego tam 

ochrony czy polityki przestrzennej my Państwu nie wskazujemy tutaj ustanowienia na 

przykład konkretnie nie wiem jakichś form ochrony przyrody czy miejsc gdzie powinna 

zabudowa się rozwijać tylko wskazujemy, że raczej powinno się tutaj nie intensyfikować na 

przykład procesów osadniczych albo na przykład zachować takie funkcje rolnicze, które są 

zgodne z profilem tego obszaru czyli z łąkami, z pastwiskami i tak dalej no i cóż przejdźmy 

proszę Państwa, system realizacji, on jest oparty z jednej strony o takie pojęcia, które już 

funkcjonują, funkcjonuje proszę Państwa zespół roboczy on może się przekształcić i 

postulujemy, żeby on został taki zespół do spraw strategii rozwoju, który będzie te strategie 

monitorował, wskazywał jakieś konieczności nie wiem aktualizacji i tak dalej, i jednocześnie 

to jest powiązane z przygotowaniem wsadu do raportu o stanie Gminy więc mam nadzieję, 

że na przyszły rok już będzie jakiś rozdział w tym raporcie poświęcony właśnie realizacji 

strategii oczywiście monitoring bieżący na podstawie wskazanych wskaźników i dokumenty 
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wykonawcze, tak jest dzisiaj to przez ustawodawcę zamyślone, że w zasadzie każdy 

dokument jaki gmina robi może być dokumentem wykonawczym do strategii wystarczy 

tylko, żeby nie był sprzeczny, my Państwu katalogu tych dokumentów nie zapisujemy 

literalnie, że ma być zrobiony plan nie wiem adaptacji do zmian klimatu albo, że ma być 

zrobiony jakiś tam plan ochrony parków w gminie i tak dalej, bo tam gdzie to konieczne 

gmina ma chyba 3 czy 4 takie programy konieczne to głównie w sferze społecznej ten 

związany tam z przemocą, z tego co wiem profilaktyką i chyba plan zaopatrzenia w ciepło to 

są chyba trzy czy cztery takie obligatoryjne no i oczywiście studium czyli w przyszłości pewnie 

plan ogólny w sferze przestrzennej, a inne nie są obowiązkowe, inne nie są obowiązkowe 

więc proszę Państwa nie wskazujemy tutaj tego tak explicite ale wiadomo, że strategie warto 

ugruntować i z drugiej strony też no po prostu konkretyzować takimi dokumentami no i 

proszę Państwa tak wygląda właśnie system realizacji strategii też na przykładzie pierwszych 

dwóch kierunków tak bardzo, bardzo opisowo przede wszystkim ważne jest, żeby przypisać 

jasno kto miałby się tym zajmować, jaka jednostka i tyle no i dziękuję proszę Państwa za 

uwagę jeżeli są pytania to jestem dla Państwa tutaj dyspozycji  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję Panie Krzysztofie, czy są pytania do przedstawionej prezentacji, jest jedno 

pytanie  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

to znaczy to nie będzie pytanie tylko chciałam podziękować wszystkim osobom, które były 

zaangażowane w przygotowanie tego dokumentu zarówno spośród mieszkańców jak i 

pracowników Urzędu Gminy jak i innych jednostek organizacyjnych Gminy wydaje mi się, że 

jest to dokument, który dobrze opisuje sytuację w jakie w tej chwili się znajdujemy, dobrze 

opisuje stan aktualny no i też cele jakie zostały w nim zawarte są bliskie mojemu sercu 

zgodne z moimi przekonaniami i dlatego mam taką nadzieję, że nie będzie to dokument, 

który zostanie odłożony na półkę, czy każdy mieszkaniec będzie miał na stoliku nocnym i 

codziennie czytał tego nie wiem natomiast mam nadzieję, że każdy urzędnik będzie miał pod 

ręką lub na pulpicie komputera i podejmując każdą decyzję czy przygotowując jakiekolwiek 

dokumenty będzie właśnie sprawdzał jej zgodność z tą strategią, tak żebyśmy nie przegapili 

szans jakie zostały w nich, w tej strategii zawarte, bo teraz świat zmienia się tak szybko, że w 

2030 roku jak będziemy patrzeć na zapisy tej strategii to będziemy się dziwić, że takie rzeczy 

nam przyszły do głowy, będą pewnie już wtedy przestarzałe ale mam nadzieję, że będą też 

nieaktualne dlatego, że zostaną już zrealizowane i tego nam życzę dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, jeżeli nie ma więcej pytań to bardzo dziękuję Panie Krzysztofie za 

prezentację a my drodzy Państwo przejdziemy do głosowania tej strategii, bardzo proszę o 

podłączenie głosowania 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030+ 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Maliński, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że strategia została podjęta, bardzo dziękuję 

Uchwała nr LV/411/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zaniemyśl na rok 2023” przedstawił 

Marcin Kropiński, kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie proszę o 

podłączenie głosowania, bardzo dziękuję 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Zaniemyśl na rok 2023” 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Maliński, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LV/412/2023 stanowi załącznik nr 5do niniejszego protokołu 

 

 

3) projekt uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawiła Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie proszę o 

podłączenie głosowania, bardzo dziękuję 

 

Głosowano w sprawie: 

przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Maliński, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LV/413/2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

4) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

przedstawiła Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie wiedzę, czy ktoś z Państwa 

Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 

Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka 
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NIEOBECNI (2) 

Michał Maliński, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  

Uchwała nr LV/414/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

5) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

a nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Maliński, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję  

Uchwała nr LV/415/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych, bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, ja mam pytanie do Pani Wójt i do Pani Mecenas ponieważ 26 maja 

dostaliśmy informację, że uchwała z 24 kwietnia została zakwestionowana przez, nawet nie 

cała uchwała tylko paragraf numer 2, czyli powierza się wykonanie konkretnej osobie a nie 

Wójtowi czy w związku z tym jakieś działania będziemy podejmować, czy wystarczy zmienić 

paragraf numer 2, mówię o uchwale, o której mówiliśmy, że przekażemy dodatkowe 20 m 

Czerwonym Lwom  
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Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

dzień dobry, Panie Radny, tylko ten jeden punkt został uznany, stwierdzono niezgodność  

 

Radny Tomasz Grabowski 

tak widziałem  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

powiem szczerze, że jeszcze się nad tym nie zastanawialiśmy, bo to świeże rozstrzygnięcie, ja 

jeszcze w piątek rozmawiałam z Urzędem Wojewódzkim, bo też byłam ciekawa dlatego, że 

gmina tutaj dostała informacje o wszczęciu tego postępowania nadzorczego w jakim ono w 

ogóle będzie w zakresie i wtedy się dowiedziałam, że właśnie dotyczy ono tego ostatniego 

punktu, też pytałam się o przyczyny ponieważ w poprzedniej uchwale właśnie było 

powierzone Pani dyrektor dlaczego właśnie w tym zakresie no to też osoba, która właśnie się 

nadzorem tutaj zajmuje bezpośrednio Gminą Zaniemyśl wyjaśniła, że do tej pory jakby nie 

tak szczegółowej uwagi nie zwracano na kwestie wykonania uchwał natomiast w tej chwili 

już położono naciski i zwraca się uwagę, że uchwały mogą, może wykonywać w zasadzie 

tylko Wójt i w tym momencie zostało to uchylone i uchwałę wykonuje Wójt, w tym sensie  

 

Radny Tomasz Grabowski 

stąd właśnie moje pytanie, ponieważ został zakwestionowany tylko paragraf drugi mówiący 

o tym komu się powierza wykonanie, wszystkie pozostałe paragrafy są odpowiednio 

napisane to wystarczy teraz zmienić paragraf numer w jakiej formie to zrobić czy musimy 

powołać nową uchwałę  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

nie ta uchwała obowiązuje jak najbardziej, tylko, że nie powierza się, bo kto wykonuje 

uchwały już wynika z z mocy ustawy, że uchwały wykonuje Wójt  

 

Radny Tomasz Grabowski 

stąd pytanie czy musimy zmienić ten paragraf czy  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

nie  

 

Radny Tomasz Grabowski 

okej dzięki, czyli uchwała wchodzi w życie ale wykonanie powierza się Wójtowi, czy w 

związku z tym Pani Wójt odpowie kiedy będzie podpisana z Czerwonymi Lwami  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, tak jak mówiłam wcześniej Państwu otworzyliście moim zdaniem, otworzyliście 



str. 25 
 

Państwo 'Puszkę Pandory' w postaci galimatiasu prawnego i najpierw musimy uporać się z 

galimatiasem prawnym, żeby można było podjąć dalsze działania  

 

Radny Tomasz Grabowski 

a co Pani rozumie pod pojęciem galimatias prawny, ten właśnie paragraf 2  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

nie, to nie chodzi o już, nie chodzi o tą uchwałę, która została zakwestionowana chodzi o 

same umowy, które zostały zawarte, zakres tych umów, zakres jak gdyby kompetencji, 

kompetencji Pani dyrektor, umowy, która już została zawarta, troszeczkę tego jest  

 

Radny Tomasz Grabowski 

Pani Wójt, jakieś konkretna informacja kiedy  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

jak tylko rozwiążemy problem prawny, który teraz wystąpił  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, zgłasza się Pani Radna Małgorzata Fertała Powiatowa, bardzo proszę  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mam takie pytania, które chciałabym zadać Pani Wójt, 

w związku ze swoimi wystąpieniami na poprzednich sesjach i tak 20 kwietnia zostało wydane 

obwieszczenie o rozpoczęciu postępowania w sprawie ustalenia warunków zabudowy i 

rozbudowy istniejącego budynku tutaj przy ulicy Średzkiej, 5 bodajże maja ukazało się 

obwieszczenie o zakończeniu postępowania, chciałabym się dowiedzieć czy wydano już 

warunki zabudowy i czy te warunki zabudowy obejmują również działkę gminną, to jest moje 

pierwsze pytanie, drugie pytanie, w związku z wizytą na Doliwcu Leśnym, którą odbyłam 

wspólnie z Państwem podczas poprzedniej, tydzień temu, chciałabym zapytać czy Gmina 

podjęła jakieś czynności w związku z tą sprawą i trzecie pytanie, toczą się rozmowy o 

rewitalizacji Placu Berwińskiego, przedstawiona została koncepcja, nie będę dyskutowała 

gustach, bo o gustach się nie dyskutuje, ale mam pytanie ile tego starodrzewia przewidziane 

jest do wycięcia, w sensie takim  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę do mikrofonu, żeby mówić  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

to natenczas wszystko dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję czy Pani Wójt odnosi się do tego  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

odnośnie dwóch pierwszych pytań to bardzo proszę o złożenie wniosku o dostęp do 

informacji publicznej na pewno będzie Pani odpowiedziany, jeżeli chodzi o punkt trzeci nie 

przewiduje się tam, nie przewiduje się wycięcia starodrzewa chyba, że jest, będzie zagrażał 

albo jego stan sanitarny będzie zły  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

to znaczy się będę kontynuowała tutaj rozumiem, że ten dworzec autobusowy, który się tam 

proponuje nie zagraża, nie będzie usytuowany w miejscu żadnego kasztanowca, żadnej lipy i 

tak dalej, bo on jest takich potężnych rozmiarów i mam takie obawy, że ten ryneczek, który 

był miejscem lokacji miasta Zaniemyśl i stanie głównym celem tego rynku staje się dzisiaj 

zagospodarowanie go w kierunku przystanku autobusowego, bo on tak właściwie to z tej 

koncepcji wynika, że przesłania wszystko, natomiast oczywiście, że złożę taki wniosek, bo ja 

uważam, że jeżeli w sprawie się rozpoczyna to należy je kończyć, jakoś tak dziwnie myślałam 

sobie specjalnie nie przygotuję go na dzisiejszą sesję chociaż wiedziałam, że taką odpowiedź 

dostanę, proszę Pani to jest informacja publiczna ale jak sama nazwa wskazuje to jest 

informacja, którą powinni poznać mieszkańcy więc ja z tą odpowiedzią przybędę tutaj na 

sesję i ją dokładnie przeanalizuję, a pytam dzisiaj czy ze strony Gminy sprawa została 

zakończona bowiem Pani Wójt organizuje tam spotkanie w najbliższym czasie związane 

chociażby z obchodami Dni OSP i Dniem Dziecka i chciałabym mieć świadomość, że będzie się 

to dzieło w obiekcie, który jest całkowicie legalny, ja nie rozumiem dlaczego robi Pani z tego 

tak wielką tajemnicę, no pytam po prostu pytam czy zostały uregulowane przez Gminę 

sytuacje prawne związane z wydawaniem pozwolenia na budowę i rozbudowę  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowna Pani, Gmina nie wydaje pozwolenie na rozbudowę przebudowę, a wszystkie 

informacje, które Pani sobie życzy na pewno Pani będą przekazane, bardzo proszę złożyć 

wniosek i na pewno się Pani wszystkiego dowie  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

to rzeczywiście było moje przejęzyczenie natomiast pytam o warunki zabudowy a te wydaje 

Wójt, wydała Pani czy nie wydała Pani  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

bardzo proszę o wniosek  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

chyba go wykorzystam jednak również do innych celów, dziękuję bardzo  



str. 27 
 

 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

bardzo proszę a jeżeli chodzi o plan tutaj dotyczący Placu Berwińskiego to bardzo zapraszam 

na spotkanie 12 czerwca będzie Pani Katarzyna Cynka-Bajon, która jest autorem tego 

projektu myślę, że też więcej ujęć tego projektu będzie, bo tutaj były przedstawione te 

najbardziej ogólne, można się będzie z tym zapoznać, porozmawiać, pewnie też zapoznać się 

z konsultacjami społecznymi i bardzo serdecznie zapraszam wszystkich Państwa  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

dziękuję bardzo za zaproszenie na pewno wezmę udział i jeżeli tylko czas i okoliczności mi 

pozwolą natomiast proszę nie odbiegać od odpowiedzi na pytanie, czyli tak w kwestii 

wydania decyzji o warunkach zabudowy mam napisać wniosek o dostęp do informacji 

publicznej a w drugim pytaniu czy były podjęte jakieś działania w kwestii Doliwca  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

w kwestii Doliwca działania będą polegały na tym, że zostanie złożone projekt do 

zaopiniowania, znaczy wnioski do zaopiniowania do Gminy Komisji Urbanistycznej  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

ale podczas tej wizyty mówiła Pani, że będzie Pani ustalała kto tam znowu składuje ten gruz, 

czy to zostało ustalone  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, na pewno pracownicy się tym zajmują, pracownicy Referatu Inwestycji  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

dziękuję bardzo, nie wiem za co ale dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję teraz proszę Radna Jolantę Jóźwiak ozajęcie głosu  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

ja mam właśnie tutaj takie no nie wiem czy zapytanie czy tutaj chciałabym Panią Radną 

Powiatu Panią Małgorzatę Fertała zapytać jak ma się sprawa utrzymania dróg powiatowych, 

bo u nas w Pigłowicach na zakręcie od miejsca do jakiego tylko został położona nowa 

nawierzchnia to występują dziury w asfalcie nic się z tym nie robi, wielokrotnie tutaj nasz 

Sołtys zgłaszał, a także bardzo brzydko wyglądają pobocza tych dróg czy coś na sesjach Rady 

Powiatu jest ten temat poruszany czy nie jest, bo my też nie mamy wpływu na to, a trawy 

takie, że przerastają nas, jest jej ograniczona widoczność przy drogach tak, że chciałbym się 

dowiedzieć bo Pani jako Radna Powiatu czy takie sprawy są też poruszane czy ma Pani jakiś 

wpływ właśnie tu w imieniu moim i no Radnych właśnie zainterweniować w tej sprawie, żeby 
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coś się zrobiło, no cały czas tylko jest poruszana sprawa Zaniemyśla i innych a wioski 

pozostawione są tak jak to wygląda, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy Pani Radna chce odpowiedzieć  

 

Radna powiatowa Małgorzata Fertała 

tak oczywiście, nie widzę problemu, dla którego miałabym nie odpowiedzieć, aczkolwiek 

czuję się tu w tym momencie ukarana za to, że w ogóle zabieram głos no ale widocznie taka 

jest istota w tym, Szanowni Państwo, Pani Jolu, nie, żartuję, Pani Radna Jolu nigdy nie 

zwróciła się Pani Sołtys do mnie z jakimkolwiek problemem dotyczącym Pigłowic, który 

miałby być rozwiązany przez samorząd powiatowy, o co nie mam do Pani najmniejszego żalu, 

kiedy zwracał się Pan to za każdym razem interweniowałam i tak mogę powiedzieć również i 

dzisiaj przyjmuję Pani uwagę, w Starostwie Powiatowym bieżącym utrzymaniem dróg 

zajmuje się ekipa remontowa i nie wierzę w to, że zgłaszany przez Panią problem nie był 

podjęty, na sesji nie zajmujemy się jedną dziurą w Pigłowicach ale na etapie, no to może 

dziesięcioma, ale na etapie realizacyjnym na pewno tego rodzaju uwaga zostanie już dzisiaj 

przekazana przeze mnie do Starostwa Powiatowego i zwrócę się z prośbą, żeby maksymalnie 

szybka była reakcja, Pani Jolu niech mnie Pani nie traktuje i niech nie próbuje Pani ze mnie 

zrobić niewolnika myślowego, jeżeli o coś pytam tutaj na sesji to pytam w konkretnej 

sprawie, żeby rozwiązać konkretną sprawę, sprawy, które wydają się w mojej ocenie być 

niedopuszczalne a niedopuszczalną sprawą dla mnie jest, że prawo w tej Gminie nie 

obowiązuje wszystkich, a pytania związane z obowiązkiem przestrzegania prawa są 

kwitowane przez Panią Wójt proszę napisać to na piśmie, ja dziś, ja wiem, że Pani jest 

adwersarzem Pani Wójt i ale proszę ze mnie nie próbować zrobić niewolnika myślowego, bo 

to się po prostu zazwyczaj nie udaje, natomiast w kwestii dróg w Pigłowicach będę już dzisiaj 

interweniowała i postaram się na następnej sesji już konkretnie Pani odpowiedzieć, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, teraz proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, Pani Wójt ja mam pytanie, bo ta koncepcja, która w tej chwili została 

przedstawiona na stronie Gminy budzi skrajne emocje, na pewno widziała Pani dyskusję na 

Facebooku, porównywane jest to do przystanków z PKS-u z 70 lat, ja mam pytanie to jest 

jedyna koncepcja nad jaką pracujemy, bo tylko dopowiem, rozmawialiśmy kiedyś o 

koncepcji, że tak naprawdę cały front od ulicy Poznańskie będzie zielony, oczywiście będzie 

Bombonierka stała i założenie było takie, że tam powiedzmy bliżej właśnie Placu 

Berwińskiego z drugiej strony będzie wybetonowany plac, który zostanie wydzierżawiony 

pod kontener, pod jakąś fajną zabudowę kawiarnianą i to bardziej mi się wpisywało tak 

naprawdę w nasz rynek, rewitalizacja tego wszystkiego, a nie postawienie, no nie wiem czy 
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to plastikowego czy coś takiego żółtego tworu, który będzie nas później obśmiewał w 

mediach  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ja zapraszam naprawdę na tego 12 czerwca, ale Szanowni Państwa to jest tylko koncepcja, 

żółty kolor odróżnia część urbanistyczną taką zagospodarowaną od części zielonej tak, że 

naprawdę przyjdźcie Państwo 12 czerwca, koncepcja jest na podstawie ankiet, które które 

były zbierane więc naprawdę zapraszam serdecznie, będziecie mogli Państwo porozmawiać i 

nie trzymajcie się kurczowo żółtego koloru, żółty kolor jest tylko wskazaniem, że jest to teren 

gdzieś tam zagospodarowany, pozbawiony zieleni, to jest tylko ta część  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, postaram się być  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję i proszę teraz radny Michał Marciniak  

 

Radny Michał Marciniak 

Szanowni Państwo, jak myślę doskonale wszyscy wiemy trzy tygodnie temu doszło do 

groźnie wyglądającego zdarzenia drogowego w Zaniemyślu na skrzyżowaniu ulicy 

Powstańców Wielkopolskich z ulicą Średzką, na całe szczęście nikt w tym zdarzeniu nie 

ucierpiał ale od tragedii było, był bardzo niewielki krok, podobne zdarzenie miało miejsce z 

tego co pamiętam jakieś 5 lat temu wówczas w niewielkim stopniu ucierpieli mieszkańcy 

naszej Gminy ale też na szczęście obyło się bez wielkich strat, że tak się wyrażę kolokwialnie 

jeżeli chodzi o ludzi na całe szczęście, ja wówczas wnioskowałem, to było albo na końcu 

poprzedniej kadencji, albo na początku tej kadencji i wnioskowałem wówczas, żeby 

ustawiono znak STOP na skrzyżowaniu ulicy Powstańców Wielkopolskich z ulicą Średzką, a 

100 metrów wcześniej, żeby ustawiono odwołanie drogi z pierwszeństwem pojazdu, i że za 

100 m jest STOP, taki podobny chyba znak się mieści jak się jedzie od Polwicy, dojeżdża się 

do ulicy Średzkiej, że za 100 metrów jest chyba ustąp pierwszeństwa, czy zmiana drogi z 

pierwszeństwem i moja prośba ja ponawiam swój wniosek tym razem do Pani Wójt jako do 

organu wykonawczego, aby się Pani Wójt zgłosiła do Starostwa jako do Zarządcy tych dróg, 

by postawiono znak STOP na skrzyżowaniu ulicy Powstańców Wielkopolskich z ulicą Średzką 

ale obligatoryjnie, żeby 100 metrów wcześniej był znak koniec drogi z pierwszeństwem 

przejazdu i że za 100 metrów jest STOP, gdzie będzie po prostu jechała osoba spoza terenu 

naszej Gminy i po prostu ona będzie wiedziała, bo faktycznie jadąc od Czarnotek ktoś może 

mylnie myśleć, że ma cały czas drogę z pierwszeństwem przejazdu i myślę, że jeżeli taki znak 

będzie stał 100 metrów wcześniej no to wówczas unikniemy takich sytuacji, które miały 

miejsce teraz i chyba cztery czy pięć lat temu, nie chciałbym, żeby nie daj Boże to było, że do 
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trzech razy sztuka, że się musi tragedia wydarzyć zanim ktoś zainterweniuje i mam nadzieję, 

że tym razem Starostwo Powiatowe jako zarządca dróg podejdzie do tematu poważnie i go 

nie zbagatelizuje, my jesteśmy, to tym bardziej, dziękuję  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

myślę, że to jest jak najbardziej słuszne, słuszny pomysł i z tego co wiem to pracownicy 

również już zaczęli w tej kwestii działać  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tylko chciałem zapytać, bo ulica Powstańców to jest chyba gminna droga, tak, to mamy 

pewność  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

mogę tylko powiedzieć, że podobne zdarzenia, znaczy może w mniejszej skali działy się tutaj 

na skrzyżowaniu ulicy Nowej i Sienkiewicza to jest wyjazd od Przedszkola i od momentu 

ustawienia tam znaku STOP z jeszcze z linią i określeniem, że tutaj jest STOP myślę, że tam 

bezpieczeństwo dużo bardziej się podniosło więc myślę, że ten wniosek jest naprawdę trafny 

i warto go wdrożyć  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze jeszcze proszę Radny Marciniak  

 

Radny Michał Marciniak 

to korzystając, że jestem przy głosie tylko chciałem zwrócić uwagę na kwestie ulicy 

Czarneckiej, nie wiem czy to, to jest ta powiatowa, to jest droga jak się wyjeżdża z Biedronki 

tam jest duża, też duża często ilość osób, która jest przyjezdna, oni bardzo często wymuszają 

pierwszeństwo ludziom, którzy jadą od strony ulicy Sosnowej myślę, że tam też powinien być 

znak albo STOP albo przynajmniej ustąp pierwszeństwa ponieważ nieraz byłem świadkiem 

właśnie groźnie wyglądających sytuacji  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

od ulicy Czarneckiej jest znak ustąp pierwszeństwa  

 

Radny Michał Marciniak 

to nie wiem, znak poziomy może zrobić, żeby zaakcentować tą bardziej tak, bo kilka razy 

widziałem, że po prostu zostało to wymuszone tak, że  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze bardzo dziękuję proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

dziękuję, teraz poruszanie tematu organizacji ruchu przypomniało mi o sytuacji sprzed 
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dwóch tygodni i chciałam zapytać właśnie czy może, jest nie widziałam, nie wynika to ze 

znaków, ale może jest właśnie opracowywana nowa organizacja ruchu na ścieżce do tej pory 

pieszo-rowerowej ponieważ osobiście widziałam tam meleksy i może one tam mogą być, ale 

jeżeli to w dalszym ciągu mam być ścieżka pieszo-rowerowa no to pewnie nie, więc czy są 

jakieś zmiany planowane w tym zakresie, chodzi o ścieżkę nad jeziorem  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

nie ma planowanych żadnych zmian tak, że niestety to już tylko zgłoszenie na Policję, że ktoś 

po prostu łamie przepisy ruchu drogowego  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos, nie widzę 

 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

ogłaszam zamknięcie LV (55) sesji Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za udział, życzę 

miłego słonecznego dnia  

 

Przewodniczący Gmina Zaniemyśl 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

  

 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


